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Verslag Algemene Leden Vergadering Limburgse Schaak Bond d.d. 12-05-2012 te Roermond (Jo 

Gerris-hal; Jo Janssen-zaal, clublokaal van de vereniging RSC 't Pionneke). 

Aanwezig: John Heuts (SV Voerendaal), Bert Smeets (SV Voerendaal), Ad Siebers (SV Horst ’76), Piet 

Thijssen (Venlose SV), Hans Kivits (SV Leudal), Han Wismans (SV Leudal), Jos Uiterwijk (MSV-VSM), 

René Coenjaerts (SV Schaesberg), Wiel Scheeren (RSC ’t Pionneke), Peter Simonis (SV ’t Stokpaardje), 

Frans Hanssen (SV Geleen), Jan Schoffelen (Heerlensche SV), Arthur Rongen (KNSB-bestuur). Van het 

bestuur van de LiSB: Frank Clevers (voorzitter) en de bestuursleden Dick Klokgieters, Arthur 

Hendrickx en Eduard Evers. 

Bericht van verhindering van: De Postertoren, DJC, De Juiste -Z-., Sjaakmat, EWS, Schaakvelden, 

bondsraadslid Fred Schotanus, reservebondsraadslid Ad van Os, Franck Steenbekkers 

(Ledenwerfteam KNSB), Paul Dreuning (bestuurslid LiSB), San van Dael (kandidaatbestuurslid LiSB), 

Paul Peters (bestuurslid LiSB). 

1. Opening 

Om 11.00 uur opent voorzitter Frank Clevers de vergadering en heet de aanwezigen welkom, in het 

bijzonder dhr. Arthur Rongen die namens het bestuur van de KNSB de vergadering bijwoont. De 

voorzitter waardeert het zeer dat dhr. Rongen op deze vrije zaterdag speciaal naar Roermond is 

gekomen en hij waardeert het initiatief van het bestuur van de KNSB om de vergaderingen van de 

regionale bonden te bezoeken. 

De voorzitter staat in zijn openingswoord stil bij een aantal hoogtepunten uit het seizoen 2011-2012 

dat nu bijna voorbij is, uiteraard te beginnen met dé mijlpaal, nl. het door SV Voerendaal behaalde 

landskampioenschap. SV Voerendaal behaalde in het seizoen 2011-2012 het kampioenschap in de 

Meesterklasse, de hoogste klasse van de Nederlandse competitie voor clubteams. Het was de eerste 

maal in de Nederlandse schaakgeschiedenis dat een Limburgse schaakvereniging de landstitel 

veroverde! De voorzitter feliciteert bestuur, team en leden van SV Voerendaal en is trots dat een 

Limburgse club deze prestatie heeft geleverd. Limburg spreekt nu een woordje mee in Nederland. 

Deze prestatie is ook het resultaat van een langetermijnvisie. SV Voerendaal is reeds lang geleden 

begonnen met het vormen van een sterk team. In 1998 kwam de vereniging nog uit in de 

promotieklasse van de LiSB. Daarna stootte de vereniging door naar de 3e klasse KNSB, 2e klasse 

KNSB, 1e klasse KNSB, Meesterklasse KNSB. Na een 2e plaats in de Meesterklasse is nu de 1e plaats 

gehaald. Natuurlijk is dit ook bereikt doordat met de benodigde financiële middelen grootmeesters 

van buiten Limburg konden worden overgehaald om voor SV Voerendaal uit te komen; dit is te 

danken aan lokale mecenassen. De voorzitter denkt dat dit een goede brede financiële basis is. 

Andere verenigingen zijn voor hun succes vaak afhankelijk van een grote sponsor en als die wegvalt 

zakt het team ook weg; echter SV Voerendaal lijkt wat dat betreft steviger in het zadel te zitten. Naar 

aanleiding van het behalen van het landskampioenschap werden de schakers van SV Voerendaal 

onlangs reeds door het gemeentebestuur gehuldigd. De LiSB zal ook graag nog van een gelegenheid 

gebruik maken om de club te feliciteren.  

De voorzitter vermeldt verder een reeks bijzonderheden: 
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- SV Geleen werd kampioen in de 3e klasse KNSB, een mooi resultaat voor deze jonge 

vereniging. 

- Mart Nabuurs heeft een IM-norm behaald. Mart heeft altijd bij Venlo geschaakt. Hij is gaan 
studeren in Tilburg en heeft zich daarom aangesloten bij de vereniging De Stukkenjagers in 
Tilburg. Met die vereniging kwam hij afgelopen seizoen uit in de Meesterklasse (de hoogste 
klasse van Nederland) in de KNSB-competitie. Mart scoorde zo goed dat hij een meesternorm 
behaalde. 

- Er vonden zeer geslaagde Schaakchallenges voor de jeugd plaats in Maastricht (met Böhm en 
Timman) en Heythuysen (met Böhm en Van der sterren). 

- Verder staan er nog diverse mooie activiteiten aan te komen. Van 11-20 mei vindt bij 
Adelante in Valkenburg aan de Geul Euro-Chess 2012 plaats. De deelnemers komen uit zeven 
Europese landen: mét en zónder lichamelijke handicap door elkaar. Er zijn allerlei 
activiteiten. Schaken speelt een belangrijke rol. Tijdens het eerste weekeinde zijn o.a. IGM 
Loek van Wely en IM Hans Böhm van de partij. De nodige leden van schaakverenigingen in 
Limburg verlenen hun medewerking aan het evenement. 

- Tijdens het pinksterweekeinde vindt in Maastricht weer het (6e) Limburg Open plaats; dit is 
tevens het officiële Kampioenschap van Limburg. Er zijn nu al (2 weken voor het begin van 
het toernooi) 226 aanmeldingen, waarvan maar liefst 26 titelhouders, o.a. tweevoudig 
kampioen van Nederland IGM Ivan Sokolov, rating 2680. Het totale prijzengeld is 10.000 
euro.  

- Op 16 november komt Gary Kasparov naar Limburg. Hij neemt dan de Martin Buber 
Plaquette in ontvangst. Deze is aan hem toegekend omdat hij en zijn Foundation zeer 
intensief betrokken zijn bij het wel en wee van kinderen en jeugdigen in het algemeen. De 
uitreiking is op Rolduc in Kerkrade. Mensen van de Kerkraadse Schaak Vereniging zijn 
momenteel bezig om een schaakactiviteit met Kasparov te organiseren.  

 
De voorzitter meldt het overlijden van een aantal schaakvrienden: Giel Korsten (erelid SV Leudal), 
Frans Meddens (erelid SV Leudal) en Piet van Berlo (lid SV Horst ’76) en vraagt de vergadering om 
deze personen met een ogenblik stilte staand te herdenken. 
 
Vervolgens vraagt Bert Smeets (SV Voerendaal) het woord. Zijn vereniging heeft de nodige publiciteit 
gehad n.a.v. het behaalde landskampioenschap en spreekt speciaal dank uit aan de voorzitter voor 
zijn rol daarin. 
 
2. Ingekomen stukken 

Er zijn geen ingekomen stukken. 

 

3. Mededelingen  

a.) De voorzitter meldt de berichten van verhindering. 

b.) Het bestuur heeft een schriftelijke mededeling bij de stukken gevoegd omtrent de mogelijkheid 

voor verenigingen die aangesloten zijn bij de LiSB om 20% korting te krijgen op sportprijzen, dit 

omdat we als LiSB een bedrijf hebben gevonden waarbij we deze korting krijgen omdat we er 

voortaan al onze prijzen (met name medailles en bekers) bestellen.  

 

4. Verslag Algemene Vergadering 01-10-2011 

Het Verslag van de Algemene Leden Vergadering van 01 oktober 2011 in Roermond wordt 

goedgekeurd zonder op- of aanmerkingen. 
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5. Jeugdzaken 

Het bestuur is kort na het laatste Persoonlijk Jeugd Kampioenschap van Limburg (PJKL) een discussie 

gestart omdat er een tegenvallende deelname was bij met name de twee hoogste leeftijdsgroepen. 

De intentie is om samen met de jeugdleiders van de verenigingen te zoeken naar oorzaken en 

oplossingen. Onder leiding van de jeugdleider LiSB San van Dael heeft een vergadering 

plaatsgevonden tijdens het jeugdtoernooi van Ultimo Vero op 29 januari in Echt. Op zondag 29 april 

was er tijdens het jeugdtoernooi in Blerick onder leiding van San van Dael een vervolgvergadering. De 

speelperiode van het PJKL zal niet wijzigen, dit blijft tussen Kerst en Nieuwjaar. Er wordt wel gezocht 

naar verbeteringen om de deelname te stimuleren. Bestuurslid LiSB Dick Klokgieters licht toe wat de 

ideeën zijn, o.a. een link met de Jeugd Grand Prix en prijzengelden. Hij wil vanuit zijn bedrijf Duwell 

sponsoren.  

Piet Thijssen (Venlose SV) vraagt hoeveel jeugdleden er eigenlijk zijn in de hoogste categorie. LiSB 

Ledenadministrateur Eduard Evers antwoordt dat er 30 jeugdleden in de A-jeugdcategorie zijn. 

 

6. Wijziging Huishoudelijk Reglement i.v.m. kalendercoördinatie 

Het bestuursvoorstel om de artikelen 19b en 19c van het Huishoudelijk Reglement te wijzigen wordt 

zonder discussie aangenomen. 

 

7. Financiën 

a.) Financiële stand van zaken per 01-04-2012 

Uit het overzicht blijkt dat de LiSB er financieel goed voor staat. René Coenjaerts (SV Schaesberg) 

vraagt of ere en verwachting uitgesproken kan worden met betrekking tot het exploitatiesaldo aan 

het einde van dit seizoen. Penningmeester LiSB Arthur Hendrickx antwoordt dat dat moeilijk is; het is 

momenteel nog een momentopname.  

b.) Voornemen contributie seizoen 2012-2013 

Zoals gebruikelijk maakt het bestuur alvast in de voorjaarsvergadering bekend met welk voorstel het 

in de najaarsvergadering denkt te komen met betrekking tot de contributie voor het nieuwe seizoen. 

Door dit voornemen nu al bekend te maken, kunnen de verenigingen er rekening mee houden bij de 

vaststelling van hun eigen contributietarieven. De eigenlijke besluitvorming is op de 

najaarsvergadering.  

Het bestuur heeft het voornemen om aan de ALV in het najaar voor te stellen om de LiSB-contributie 

seizoen 2012-2013 met hetzelfde percentage aan te passen als waarmee de KNSB haar 

contributiebedragen zal aanpassen. Het is nog niet bekend met welk percentage de KNSB de 

contributie zal aanpassen, derhalve kan nog geen percentage genoemd worden. Echter het bestuur is 

van mening dat we een mogelijke verhoging van de KNSB sowieso zullen moeten volgen om niet in te 

teren op het vermogen. 

KNSB-bestuurslid Arthur Rongen meldt dat de verhoging van de KNSB niet meer dan de 

inflatiecorrectie (ruim 2%) zal worden. Hij geeft een toelichting op de stand van zaken rond de 

subsidie van NOC*NSF voor de KNSB. In de Nederlandse sport komt een wijziging die gevolgen heeft 

voor de subsidies die de verschillende sportbonden gaan krijgen. Het zou kunnen dat de KNSB een 

groot deel van de subsidie kwijtraakt en daardoor een belangrijke inkomstenbron verliest. Als dat het 

geval is, zal bekeken moeten worden of er bezuinigd wordt en zo ja op welke onderdelen, of dat de 

contributie omhoog moet. Dit zal in de Bondsraad van de KNSB besproken worden. De verwachting is 

dat er pas aan het einde van het huidige kalenderjaar duidelijkheid is. 

http://80.69.87.162/~lisb/new/images/stories/Vergaderingen/2011voorjaar/financien.pdf
http://80.69.87.162/~lisb/new/images/stories/Vergaderingen/2011voorjaar/contributie.pdf
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Wiel Scheeren (RSC ’t Pionneke) vindt voor de LiSB een contributieverhoging met de inflatiecorrectie 

geen probleem, echter als het meer wordt dan wil hij dat eerst op tafel hebben in een 

ledenvergadering van de LiSB. 

Vastgesteld wordt dat we op dit moment - en ook nog tijdens de ALV in het najaar – alleen maar uit 

kunnen gaan van een contributieverhoging met daarin de inflatiecorrectie en niet méér, want de 

duidelijkheid of het méér wordt komt toch pas eind dit jaar. De vergadering staat dan ook achter het 

voornemen van het bestuur om op de ALV in het najaar een voorstel te doen voor een 

contributieverhoging waarin de verhoging van de KNSB gevolgd wordt. 

René Coenjaerts (SV Schaesberg) stelt vast dat de LiSB momenteel een behoorlijk eigen vermogen 

heeft en vraagt welk vermogen het bestuur minimaal denkt te moeten hebben. De voorzitter 

antwoordt dat het bestuur dit zal bespreken en dat hier op wordt teruggekomen in de ALV in het 

najaar. 

c.)   Contributieheffingssysteem 

De vergadering gaat akkoord met het bestuursvoorstel om het contributieheffingssysteem te 

wijzigen. De kwartaalnota’s zijn gebaseerd op het gemiddelde van drie maanden met als peildata 

steeds de 1e van de maand. Dit gaat in bij aanvang van het seizoen 2012-2013 (= 3e kwartaal 2012). 

 

8. Wedstrijdzaken. 

Competitieleider LiSB Paul Peters is helaas verhinderd voor deze vergadering. Daarom heeft hij 

speciaal nog een brief opgesteld waarin hij enkele bevindingen en plannen meldt en ook geeft hij 

daarin een toelichting op de voorgestelde reglementswijzigingen die onder agendapunt 8a en 

agendapunt 8b aan de orde komen. De voorzitter last een korte leespauze in zodat de aanwezigen de 

brief kunnen lezen voordat de punten 8a en 8b worden besproken. 

 

8a.) Wedstrijdreglement LiSB-Bondscompetitie art. 7 

De vergadering gaat akkoord met het bestuursvoorstel tot wijziging van artikel 7 van het 
Wedstrijdreglement van de LiSB-Bondscompetitie. René Coenjaerts (SV Schaesberg) werpt de vraag 
op of we het ons niet gemakkelijker kunnen maken, bijvoorbeeld door te zeggen dat als een 
vereniging te laat is met het inleveren van de spelersopstelling, de opstelling uit de 1e ronde leidend 
is. Hierop antwoordt bestuurslid LiSB Arthur Hendrickx dat dat tot een probleem kan leiden als het 
team in de eerste ronde een bye heeft of het team in de 1e ronde onvolledig is. De voorzitter zegt 
dat het idee wordt meegenomen en dat we er op terugkomen in de ALV in het najaar. 
 
8b.) Wedstrijdreglement LiSB-Bondscompetitie art. 38 
Hierover is de nodige discussie. Een deel van de vergadering ziet er wel iets in om artikel 38 van het 
Wedstrijdreglement LiSB-Bondscompetitie aan te vullen met een lid 1.5, maar dan wel met enkele 
tekstuele aanpassingen, terwijl een ander deel van de vergadering liever helemaal geen aanvulling op 
artikel 38 wil. Na de nodige gedachtewisseling wordt besloten om tot stemming over te gaan. De 
volgende verenigingen zijn tegen de aanvulling op het artikel (tussen haakjes het aantal stemmen dat 
de betreffende vereniging heeft): Heerlen (3), Horst (3), Leudal (6), ‘t Stokpaardje (2), Schaesberg (4) 
en Venlo (8), totaal 26 stemmen. De volgende verenigingen zijn voorstander van een aanvulling op 
art. 38 met lid 1.5 maar dan wel in een nog vast te stellen aangepaste vorm: Geleen (3), ‘t Pionneke 
(5), MSV-VSM (9) en Voerendaal (8), totaal 25. De vergadering besluit derhalve met 26 tegen 25 
stemmen dat er geen aanvulling op art. 38 komt. 
Peter Simonis (‘t Stokpaardje) vraagt zich af of de oplossing niet gezocht kan worden in het 
schrappen van de promotiemogelijkheid voor de nummers 2. De voorzitter zegt toe dat die 
opmerking wordt meegenomen. 
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c.) Reglement Persoonlijk Jeugdkampioenschap art. 3 lid 1 

De vergadering gaat akkoord met het bestuursvoorstel. 

 

d.) Reglement Jeugdclubcompetitie  art. 2 lid 1 

De vergadering gaat akkoord met het bestuursvoorstel. 

 

e.) Reglement Persoonlijk Jeugdkampioenschap meisjesbekers 

De vergadering gaat akkoord met het bestuursvoorstel. 

 

f.) Reglement scholencompetitie 

Na enkele opmerkingen vanuit de vergadering wordt het voorstel met een iets gewijzigde tekst 

aangenomen. De nieuwe tekst luidt: Deelname staat ook open voor scholenteams van regio’s buiten 

Limburg. Zij komen in aanmerking voor een extra prijs, maar worden niet opgenomen in de officiële 

eindrangschikking. 

 

g.) Terugblik eerste seizoen met mogelijkheid van Fischer-tempo 

Wiel Scheeren (’t Pionneke) zegt dat binnen zijn vereniging het Fischer-tempo als prettig wordt 

ervaren. ‘Je bent af van het gedoe van iemand door de klok jagen’. Jan Schoffelen (Heerlen) meldt 

dat hij bij de leden van zijn vereniging positieve reacties heeft gehoord. ‘Het is goed bevallen’.  Jos 

Uiterwijk (MSV-VSM) meldt dat afgelopen seizoen twee van de vier teams van zijn vereniging met 

het Fischer-tempo hebben gespeeld en dat dat er komend seizoen waarschijnlijk drie van de vier 

zullen worden. ‘Wat mensen vooral als prettig ervaren is het wegvallen van de tijdsdruk; het door de 

klok jagen’.    

Jos Uiterwijk (MSV-VSM) meent zich te herinneren dat er eens door het bestuur is gezegd dat er in de 
toekomst een verplichting van het Fischer-tempo zou moeten komen. Is dat nog zo? De voorzitter 
antwoordt dat hij niet in herinnering heeft dat dit ooit zo gesteld is en zegt dat het 
bestuursstandpunt is zoals het in de stukken voor de ALV van vandaag staat en wel in de passage: 
‘Echter, hoewel we principieel voorstander zijn van het Fischer-tempo, zijn we niet voornemens om dit 
tempo als regel op te leggen, a.) omdat de keuzevrijheid een ‘groot goed’ is en b.) de verenigingen 
dan verplicht zouden zijn om digitale klokken te kopen of te lenen.’  
 

René Coenjaerts (SV Schaesberg) heeft een vraag die geen betrekking heeft op het Fischer-tempo, 

maar over de LiSB-Bondscompetitie in zijn algemeenheid. Hij heeft de indruk dat de competitieleider 

wel erg regionaal ingedeeld heeft en geeft mee om te voorkomen dat teams van dezelfde vereniging 

in dezelfde klasse worden ingedeeld. 

 

9. KNSB-zaken 

a.) Begroting KNSB 2012 

De vergadering neemt zonder op- of aanmerkingen kennis van de begroting KNSB 2012. 

b.) Jaarplan KNSB 2012 

De vergadering neemt zonder op- of aanmerkingen kennis van het jaarplan KNSB 2012. 

c.) Standpunt m.b.t. notitie KNSB aanmelden van leden 

De voorzitter geeft een toelichting en zegt dat het bestuur graag van de vergadering verneemt of het 

ingenomen standpunt gesteund wordt. Arthur Rongen (bestuur KNSB) geeft een toelichting vanuit de 
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optiek van de KNSB. Er is waarschijnlijk 10 á 15% van de leden van de verenigingen niet aangemeld 

als bondslid. Hij vraagt de vergadering om de bedoeling van de KNSB positief te bekijken en te 

denken in het algemeen belang. Bert Smeets (SV Voerendaal) ziet niets in het opleggen van sancties 

aan verenigingen. René Coenjaerts (SV Schaesberg) is sceptisch: ‘Hoe controleer je? En: wanneer is 

iemand lid?’ Ad Siebers (SV Horst’76) denkt dat het een complete flop wordt voor de KNSB. ‘Ze zullen 

eerder leden verliezen dan winnen’. Hans Kivits (SV Leudal) roept zijn collegabestuurders van andere 

verenigingen op om de leden niet de mogelijkheid te geven om geen bondslid te zijn. ‘Wij zijn samen 

de bond en moeten samen de kosten daarvan dragen. De clubs hebben de problemen zelf 

veroorzaakt door niet alle leden aan te melden bij de bond en nu ontstaat het probleem dat die 

leden niet ineens tot bondslid gedwongen kunnen worden’. Op dat laatste haakt de voorzitter in 

door op te merken dat hij bij de KNSB de suggestie heeft gedaan om te denken aan een soort 

generaal pardon: laat de leden die al jaren geen bondslid zijn met rust en verplicht alleen mensen die 

vanaf een bepaalde datum, bijvoorbeeld 1 januari 2013, lid worden van een vereniging om ook 

bondslid te worden. 

De vergadering steunt de door de LiSB-bondsafvaardiging gevolgde lijn. 

d.) Standpunt m.b.t. KNSB-voorstel scheidsrechters 3e klasse KNSB-competitie 

De vergadering neemt hier zonder op- of aanmerkingen kennis van.  

 

10. Bestuursverkiezing. 

San van Dael uit Reuver, door het bestuur kandidaat gesteld, wordt gekozen als bestuurslid LiSB. Zij 

behartigt de portefeuille jeugdzaken. De vergadering applaudisseert. 

 

11. Rondvraag. 

Jos Uiterwijk (MSV-VSM) meldt een kwestie die afgelopen seizoen speelde bij MSV-VSM 1 in de LiSB 

Bondscompetitie. Volgens art. 18 van het Wedstrijdreglement Bondscompetitie moeten spelers die 

zijn opgegeven voor een team uitkomende in de Promotieklasse (MSV-VSM 1 speelde in de 

Promotieklasse) of in de 1e klasse, minimaal 2x in dit team of in een lager genummerd team in de 

LiSB-Bondscompetitie of in de KNSB-competitie spelen. Overtreding van deze bepaling wordt bestraft 

met het in mindering brengen van 2 matchpunten. Indien naar genoegen van de Competitieleider 

overmacht is aangetoond, kunnen in de ingediende opstelling max. 2 spelers vervangen worden. 

Deze vervanging dient wel te geschieden voor de 3e ronde. Bij MSV-VSM 1 heeft een voor dat team 

opgegeven speler geen wedstrijd kunnen spelen. Toen MSV-VSM 1 een verzoek deed om deze te 

mogen vervangen, wees de Competitieleider dat af omdat dat verzoek ná de 3e ronde gedaan werd. 

Hij paste het reglement toe; een vervanging dient immers te geschieden voor de 3e ronde. Volgens 

dhr. Uiterwijk moet een Competitieleider een beslissing naar eigen inzicht kunnen nemen als er 

dwingende redenen voor zijn en dat was in de kwestie MSV-VSM het geval omdat daar sprake was 

van overmacht. ‘Stel dat een speler komt te overlijden, dan loop je dus het risico om 2 Matchpunten 

in mindering te krijgen. Een competitieleider moet dan niet aan handen en voeten gebonden zijn aan 

het reglement maar een eigen beslissing kunnen nemen’. 

De voorzitter antwoordt dat hij deze kwestie kent. Hij zegt dat MSV-VSM de mogelijkheid heeft om 

hieromtrent een wijzigingsvoorstel voor het Wedstrijdreglement Bondscompetitie in te dienen. Dit 

zal MSV-VSM doen. Het bestuur zal daar dan op reageren en het agenderen voor de ALV in het 

najaar. 
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Jan Schoffelen (Heerlen): Tijdens de slotronde van de Bondscompetitie te Helden was er in een van 

de wedstrijden van Heerlen ineens sprake van borden die verblindend waren. Antwoord: er kan 

eigenlijk alleen vooraf bezwaar gemaakt worden en men dient zich sowieso tot de wedstrijdleider te 

wenden, eventueel voor een vervangend bord.  

 

12. Sluiting. 

Niets meer aan orde zijnde sluit de voorzitter om 13.30 uur de vergadering. 

 

 

 

Verslag: Frank Clevers (vz; wnd. secr.) 


